
Protokół Nr XXXVI/2014 

z obrad XXXVI sesji Rady Powiatu w Nidzicy IV kadencji, 

która odbyła się w sali konferencyjnej nidzickiego Ratusza 

w dniu 30 stycznia 2014 r. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu p. Jacek Kosmala otworzył sesję o godz. 12:00, następnie 

przywitał wszystkich obecnych, w tym Starostę - p. Grzegorza Napiwodzkiego, Wicestarostę - Lecha 

Brzozowskiego, Sekretarz - p. Elżbietę Bieniek, Skarbnik – p. Renatę Mróz, dyrektorów i kierowników 

jednostek powiatowych, wydziałów Starostwa Powiatowego, służb mundurowych, przedstawicieli 

lokalnych mediów i wszystkich przybyłych, którzy zaszczycili sesję swą obecnością.  

Oświadczył, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Listy obecności radnych i przybyłych gości stanowią załączniki nr  1 i 2 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Powiatu p. Jacek Kosmala stwierdził, że porządek obrad sesji został 

dostarczony radnym wraz z materiałami sesyjnymi w regulaminowym terminie. Następnie zapytał czy są 

do niego uwagi. Uwag nie było i porządek obrad jednogłośnie został przyjęty przez radnych.  

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Sprawozdanie z działalności Zarządu i wykonania uchwał Rady. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Prezentacja dotycząca projektu utworzenia Nidzickiego Inkubatora Przedsiębiorczości oraz Nidzica 

Industrial Park. 

6. Sprawozdanie Przewodniczącego z działalności Rady Powiatu za 2013 rok. 

7. Przedstawienie planów pracy stałych komisji Rady Powiatu. 

8. Sprawozdania stałych komisji Rady Powiatu z działalności w II półroczu 2013 r. 

9. Sprawozdanie Starosty Nidzickiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu 

Nidzickiego za 2013 r. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Nidzica, 

2) wyrażenia zgody na oddanie w najem pomieszczeń o pow. 46,50 m
2
 stanowiących własność 

Powiatu Nidzickiego, będących w trwałym zarządzie Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy, 

3) udzielenia bonifikaty przy sprzedaży na rzecz Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z 

Upośledzeniem Umysłowym Koła w Nidzicy lokalu użytkowego stanowiącego własność Powiatu 

Nidzickiego, 

4) rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Nidzickiego. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski. 

 

Ad. 2 . 

Uwag do protokołu Nr XXXV/ 2013 nie zgłoszono. Został przyjęty jednogłośnie. 

 

Do obrad dołączyła p. Ewelina Szymańska. Na sali obecnych było 14 radnych. 

 

Ad. 3. 

Pan Starosta Grzegorz Napiwodzki złożył sprawozdanie z międzysesyjnej z działalności Zarządu i 

wykonywania uchwał Rady. Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

- projekt - 
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Ad. 4 . 

Radny Krzysztof Skurczyński zapytał czy ogrodzenie boiska przy ul. Jagiełły jest zgodne z 

przepisami, normami i zasadami BHP. Powiedział, że gdy przejeżdża przez ul. Jagiełły zauważa, że piłka 

często wypada poza boisko szkolne i nie raz uderza w samochody. Następnie zapytał czy Dyrektor ZDZ 

może pełnić również funkcję nauczyciela wychowania fizycznego w szkole. W kolejnym pytaniu Radny 

Krzysztof Skurczyński nawiązał do pytań, które zdał na poprzedniej sesji p. Staroście. Zapytał jak 

rozpatrywane są skargi na oddziale dziecięcym w szpitalu, jeśli jedna osoba pełni zarówno stanowisko 

kierownika oddziału, jak i dyrektora ZOZ. Zapytał do kogo trafiają te skargi. Następnie chciał się 

dowiedzieć jak układa się współpraca lekarzy z p. dyrektor ZOZ. Powiedział, że wykwalifikowani lekarze 

rezygnują z pracy w ZOZ i trafiają do innych służb zdrowia tylko dlatego, że ich współpraca nie układała 

się z p. dyrektor . Następnie poinformował, że na ostatniej sesji złożył pisemne zapytania do p. Starosty : „ 

Czy tak zapracowany i zmęczony człowiek może jeszcze racjonalnie i prawidłowo pełnić dyżur 

medyczny? Czy nie stanowi to zagrożenia dla pacjentów przebywających w tym czasie na oddziale? Czy 

może taka osoba podejmować decyzje ratujące zdrowie, a nawet życie ludzkie?”  Odpowiedź p. 

Skurczyńskiego nie usatysfakcjonowała. Kolejne pytanie jakie zadał Panu Staroście, brzmiało „ Czy jest to 

zgodne z normami czasu pracy określonymi w kodeksie pracy i ustawie o działalności leczniczej, aby 

pracownik pracował na dwa etaty i jeszcze dodatkowo pełnił dyżury lekarskie?”  Przytoczył odpowiedź 

Pana Starosty, która brzmiała następująco: „ p. Anna Osłowska pełni dyżury w szpitalu, które są 

wykonywane sporadycznie ( ok. 1 raz w miesiącu).” Radny Krzysztof Skurczyński powiedział, że 

postanowił sprawdzić oświadczenia  majątkowe, z których wysunął się inny wniosek.  

Starosta Grzegorz Napiwodzki zaznaczył, że opisywał  obecną sytuację.  

Radny Krzysztof Skurczyński odwołał się do oświadczeń majątkowych p. Anny Osłowskiej. 

Powiedział, że wynagrodzenie za dyżur wyniosło 8.800 zł. W 2012 r. p. Dyrektor faktycznie uzyskała 

mniejsze wynagrodzenie, jednak chciałby dowiedzieć się, co jest prawdziwe, odpowiedź Pana Starosty, 

czy oświadczenia majątkowe. Następnie podał kilka wydarzeń, które świadczą o złym działaniu ZOZ, np. 

zdarzenie z 7 grudnia dotyczące wypadku Sołtysa z Grzegórzek, czy przed świętami mieszkanka ul. 

Olsztyńskiej oczekująca z gorączkującym 8-miesięcznym dzieckiem i stwierdzenie lekarza, że nie może 

jej przyjąć, bo musi wyjść, następnie przypadek 70-letniej kobiety, do której karetka przyjeżdżała 

dwukrotnie. 

 Przewodniczący Rady poprosił o sformułowanie pytania. 

 p. Krzysztof Skurczyński  stwierdził, że nie poprawia się sytuacja w ZOZ. Podał kolejny przykład 

- pacjentki, która musiała 3 godziny czekać na lekarza. 

 Radny Zdzisław Napiórkowski zadał pytanie związane z przejazdem kolejowym na ul. 

Działdowskiej. Powiedział, że planowana jest przebudowa przejazdu kolejowego. Radny poprosił Pana 

Starostę o podanie terminu remontu. 

 

Radny Ryszard Kumelski powiedział, że na ostatniej sesji złożył interpelację dotyczącą problemu 

wyjazdu z parkingu przy „Biedronce” na ul. Olsztyńskiej. Zapytał ponownie, czy jest możliwość 

umieszczenia znaku zakazu parkowania na zatoczce znajdującej się naprzeciwko supermarketu.  

 

Radny Zdzisław Napiórkowski wnioskował, aby Radca Prawny zatrudniony w Starostwie 

Powiatowym przeznaczał 3 godziny w tygodniu na darmowe porady dla mieszkańców Powiatu 

Nidzickiego. 

 

Radny Paweł Bukowski zapytał, czy zamknięto już projekt boiska wielofunkcyjnego i czy będzie 

możliwość, by zimą boisko to posłużyło za lodowisko.  

 

Radny Ryszard Kumelski zaznaczył, że trwa remont sali gimnastycznej przy Zespole Szkół 

Ogólnokształcących w Nidzicy. Obok tej sali jest przybudówka, która pełni funkcję mniejszej salki do gry 

w tenisa. Jest ona w bardzo złym stanie. Radny Ryszard Kumelski zaznaczył, że na tę niedużą część nie 

ma zabezpieczenia finansowego, jednak dobrze by było ją zrobić od razu, bo fatalnie to będzie wyglądać w 
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stosunku do całości. Zwrócił się do Pana Starosty i członków Zarządu, by w miarę możliwości 

wygospodarowali pieniądze na kompleksowe dokończenie remontu. 

 

Ad. 5 . 

Dr Wojciech Dziewulski przedstawił prezentację dotyczącą projektu utworzenia Nidzickiego 

Inkubatora Przedsiębiorczości oraz Nidzica Industrial Park. Powołanie INKUBATORA i PARKU będzie 

wspólną inicjatywą władz Powiatu i Gminy Nidzica oraz INSTYTUTU BADAN STOSOWANYCH 

Politechniki Warszawskiej Sp. z o.o. wraz z „EXPERT F” Sp. z o.o. Park zlokalizowany będzie głównie w 

północnej części miasta. Tworzenie NIDZICA INDUSTRIAL PARK podzielono na trzy etapy: 

I Etap – remont i adaptacja lub budowa obiektu Nidzickiego Inkubatora Przedsiębiorczości. 

II Etap – utworzenie ok. 500 m
2
 powierzchni przemysłowo – technicznych na potrzeby prowadzonych 

prac badawczo – rozwojowych. 

III Etap – rozbudowa i rozwój NIDZICA INDUSTRIAL PARK. Już w 2014 roku zostaną rozpoczęte 

intensywne działania nakierowane na pozyskanie branżowych inwestorów indywidualnych z kraju i 

zagranicy. Od momentu uruchomienia INKUBATORA organizowane będą wydarzenia cykliczne. W 

ramach odbywających się konferencji zapraszane będą wybitne osobowości z dziedziny nauki i 

gospodarki. Prezentacja stanowi załącznik nr  4 do niniejszego protokołu. 

Radny Edward Rozmus zapytał, czy Politechnika Warszawska ma zamiar wdrażać swoje patenty na 

terenie Nidzicy.  

Dr Wojciech Dziewulski odpowiedział, że Politechnika Warszawka dysponuje ok. 3.500 

pracowników naukowych. Rocznie zgłasza ok. 70 patentów. Patent to najwyższa forma wynalazku 

technicznego. Instytut Badań Stosowanych jest spółką z o.o. Gdyby Politechnika Warszawska chciała 

wchodzić z nowym patentem do jakiejś spółki, czy przedsięwzięcia, musiałaby mieć decyzję senatu, którą 

udziela się poprzez głosowanie. W związku z tym powstał Instytut Badań Stosowanych, który dysponuje 

w sensie handlowym wszystkimi patentami i wynalazkami do komercjalizacji Politechniki Warszawskiej. 

Dodał, że Instytut Badań Stosowanych chce przeprowadzić na terenie Nidzicy badania związane z 

budownictwem pasywnym i zero + (czyli domów, w których nie trzeba płacić za energię na ogrzewanie 

mieszkania). Tego rodzaju badanie będzie przeprowadzone dla domu, który zostanie wybudowany przy 

trasie nr 7, z myślą, by z biegiem czasu budować coraz więcej takich domów. Dom pasywny będzie pełnił 

funkcję laboratorium polowego. Każdy będzie mógł je zwiedzić. Projekt przewiduje popularyzację tego 

pomysłu na terenie Województwa Warmińsko- Mazurskiego.  

p. Piotr Miecznikowski zapytał jaka jest trwałość projektu od czasu podpisania umowy z Instytutem, 

który będzie finansowany w ramach funduszy unijnych.  

Dr Wojciech Dziewulski powiedział, że projekt trwa do 36 miesięcy. To okres finansowania 

projektu przez Narodowe Centrum Badań i Rozwoju. W szczególnych przypadkach, gdy mówimy o 

budownictwie pasywnym, termin przedłuża się do  48 miesięcy.  

p. Piotr Miecznikowski powiedział, że chodzi mu o wniosek w ramach budowy inkubatora. 

Dr Wojciech Dziewulski odpowiedział, że w ramach budowy inkubatora to okres 5 lat.  

Radny Ryszard Kumelski powiedział, że powinniśmy się cieszyć, że właśnie na terenie Nidzicy 

będzie realizowana w/w inwestycja i jest przekonany, że dojdzie do jej realizacji. Uważa, że dzięki temu 

zmniejszy się bezrobocie. Na koniec dodał, że należałoby dokonać remontu budynku PKP.  

Wiceprezes nidzickiego PSL – Paweł Przybyłek wspomniał, że na sesji Rady Miejskiej dr 

Dziewulski mówił o działaniach INKUBATORA w innych miastach. Zapytał jakie inne miasta zostały 

objęte tym projektem, ile osób znalazło zatrudnienie i jakie konkretne firmy włączyły się w realizację tego 

zadania.  

Dr Wojciech Dziewulski powiedział, że na sesjach Rady Miejskiej były przedstawiane dwie 

prezentacje. Przekazanie takiej informacji zaplanowano także na kolejną sesję Rady Powiatu.  

Poinformował też, że PKP zgodziło się przekazać budynek dworca pod warunkiem, że zostanie 

przeznaczony na cele publiczne zgodnie ustawą. Nie mogą tego przekazać nieodpłatnie. Następnie zwrócił 

się do p. Starosty by spróbował wykupić budynek za niewielkie pieniądze, by w późniejszym czasie 

wnieść go na rzecz spółki. Może taka szansa istnieje. Zakres remontu jest taki, że ponad 1 mln zł 
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wyniósłby jego koszt. Jeśli byłoby sprzedane, to takie rozwiązanie byłoby wygodne dla PKP. Jeśli nie, to 

budynek dalej będzie straszył. Instytut Badań Stosowanych został powołany w 2013 r. niemniej jednak 

uczestniczy w trzech projektach. W. Dziewulski poinformował, że jednym z miast, w których realizowany 

jest projekt w podobnym kształcie jest Dęblin. Funkcjonuje tam współpraca w zakresie Parku i produkcji 

przemysłowej (Wojskowe Zakłady Inżynieryjne i Wojskowe Zakłady Lotnicze). Rozpoczyna się proces 

inwestycyjny. Powstał również Kwidzyński Park Przemysłowo- Technologiczny, w którym ma rozpocząć 

się produkcja dwudrożnych liczników elektrycznych do pomiaru energii. Szerzej powie o partnerach w 

następnej prezentacji. 

Radny Paweł Bukowski dowiedział się, że w ramach projektu będzie także pozyskiwana ziemia na 

rozbudowę tego zadania. Zapytał czy odkupywana ziemia będzie przyległa do ziemi, która jest uzyskana 

od gminy.  

Dr Wojciech Dziewulski powiedział, że jako spółka potrzebuje tyle ziemi, ile jest pod budynkiem, 

max 1 ha. Miasto jest właścicielem 22 ha. Nie jest zainteresowany większą ilością obszarów. Chce znaleźć  

inwestorów, którzy tu przyjdą. Niektórzy prywatni właściciele gruntów być może będą zainteresowani 

sprzedażą, ale intencją spółki jest marketing, pośrednictwo. Powiedział, że głównym zadaniem będzie 

nakłonić inwestorów by wykupili lub wydzierżawili ziemię na terenie Nidzicy i wybudowali fabrykę.  

Radny Paweł Bukowski odwołał się do słów dr Dziewulskiego, który mówił o 10.000 zł wkładu 

powiatu. Zapytał czy ten wkład jest jednorazowy, czy wnoszony corocznie. 

Dr Wojciech Dziewulski odpowiedział, że jednorazowo, ponieważ jest to zaplanowane na czas 

istnienia konsorcjum. Jeśli będzie pięciu partnerów, to pokryją tym wkładem koszt sporządzenia 

dokumentacji, zatrudnienia stażysty itd. 

Radny Paweł Bukowski wskazał na zapisy dotyczące powstania spółki – pkt h- wniesienie aportu. 

W. Dziewulski zaznaczył, że ktoś musi wykonać studium. Projekt budowlany może ktoś wnieść 

aportem, spółka może pożyczyć pieniądze od udziałowców. Potrzeba 15-30 % wkładu, a do 75% można 

otrzymać z Unii Europejskiej. 

Radny Paweł Bukowski zapytał o doświadczenie w budowie domów pasywnych. 

Dr Wojciech Dziewulski odpowiedział, że cały instytut na Politechnice Warszawskiej pisze różne 

artykuły na ten temat. Jednak nie chce zdradzać szczegółów tej inwestycji.  

Radny Ryszard Kumelski powiedział, że jeśli znajdą się zainteresowane firmy, które będą chciały 

budować na naszym terenie fabryki, to nie będzie problemu, ponieważ wielu prywatnych właścicieli 

chciałoby sprzedać lub wydzierżawić swoje ziemie. Jest grunt przy ul. Olsztyńskiej – ok. 30 ha oraz ponad 

30 właścicieli prywatnych. Chodzi o to, żeby powstawały nowe zakłady. 

Przewodniczący Rady Powiatu p. Jacek Kosmala stwierdził, że strefę ekonomiczną mamy od wielu 

lat. Zapytał, czym Politechnika Warszawska będzie zachęcać potencjalnych inwestorów, by chcieli 

zainwestować i wybudować fabryki na terenie Nidzicy.  

W. Dziewulski odpowiedział, że musiałby powiedzieć jak będzie działać, ale nie chce zdradzać 

szczegółów. Inkubator przedsiębiorczości nastawia się bardziej na firmę, która będzie zatrudniała 

kilkadziesiąt osób. Szuka takich inwestorów, którzy chcą stworzyć większą ilość miejsc pracy. Postawiony 

został warunek, że jeśli firmy z Nidzicy są zainteresowane i wejdą w realizację tego zadania to załatwimy 

wniosek, badanie i dofinansowanie z Narodowego Centrum Badań i Rozwoju, ale ta firma musi powstać 

ma terenie Nidzica Industrial Park, na tych 30 ha. Namawia, załatwia pieniądze, grunt, ludzi. Stawia na 

firmy tworzące firmy-córki. Uważa, że ludzi z pieniędzmi, poszukujących nowych pomysłów jest trochę 

w Polsce.  

Radny Zbigniew Wernik zapytał, czy w przypadku kupna budynku PKP w Nidzicy, pozostawione 

zostanie jedno pomieszczenie dla pasażerów. 

Dr Wojciech Dziewulski powiedział, że nie ma takiej możliwości, bo odpowiada za to PKP. Dodał, 

że tylko podmiot społeczny może negocjować rozwiązania.  

Radny Edward Rozmus jest zadowolony z przedstawionego projektu, bo tylko przez nowoczesną 

gospodarkę, tworzenie nowych miejsc pracy możemy zmniejszyć bezrobocie i się rozwijać. Przez miękkie 

projekty straciliśmy 5 lat. Uważa, że należy mocno się w to włączyć, żeby pieniądze trafiły tam, gdzie 

powinny być. To właściwa, zdaniem radnego droga i wspierać ją trzeba całym sercem. 
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Starosta p. Grzegorz Napiwodzki stwierdził, że wykorzystamy tę szansę rozwoju. Powiat stanie po 

tej samej stronie, co Gmina Nidzica. Odniósł się do przejęcia budynku PKP. Samorząd może go przejąć, 

ale uważa, że proces sprzedaży może być równie trudny. Powiedział, że na kolejnej sesji zostanie podjęta  

uchwała, o której była wyżej mowa, poprzedzona dyskusjami na komisji. Na bieżąco będzie 

wypracowywane dalsze postępowanie. Na koniec podziękował dr Wojciechowi Dziewulskiemu za 

przybycie i przybliżenie zagadnienia.  

 

Ad. 6. 

Przewodniczący Rady Powiatu p. Jacek Kosmala przedstawił sprawozdanie z działalności Rady 

Powiatu za rok 2013. Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 7. 

Radna Ewelina Szymańska przedstawiła plan pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu 

Finansów, Rolnictwa i Ochrony Środowiska na rok 2014, stanowiący załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu.  

Radny Zbigniew Wernik przedstawił plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, 

Zdrowia, Opieki Społecznej i Pomocy Rodzinie na rok 2014, stanowiący załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 8.  

Radny Zbigniew Wernik przedstawił sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, 

Zdrowia, Opieki Społecznej i Pomocy Rodzinie z działalności w II półroczu 2013 r. Sprawozdanie stanowi 

załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu.  

Radna Ewelina Szymańska przedstawiła sprawozdanie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu 

Finansów, Rolnictwa i Ochrony Środowiska z działalności w II półroczu 2013 r. Stanowi ono załącznik nr 

9 do niniejszego protokołu. 

  

 Ad. 9.  
Inspektor w Wydziale Oświaty, Promocji, Rozwoju i Zarządzania Kryzysowego - p. Witold 

Szempliński przedstawił sprawozdanie Starosty Nidzickiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku Powiatu Nidzickiego za 2013 r. Sprawozdanie to stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 10. 1) 

p. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Nidzica. Dodała, że w/w projekt był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. Dodała, 

że na ten cel powiat zabezpieczył w budżecie 15.000 zł. Projekt uchwały został przygotowany w oparciu o 

pismo dyr. ZS Nr 3. Całkowity koszt tego zadania to 31.924 zł, z czego wynagrodzenie koordynatora 

wynosi 30.724 zł, a wydatki rzeczowe – 1200 zł. 

Radny Zbigniew Napiórkowski powiedział, że powinien zabrać głos w punkcie 1 i wycofać w/w 

projekt uchwały, ponieważ nie ma szczegółowego uzasadnienia na co przekazywane są pieniądze. 

Utworzono Miasteczko Ruchu Drogowego przy Zespole Szkół Nr 3, ale środki, które przeznacza Gmina 

Nidzica i Powiat Nidzicki są w całości przekazywane na wynagrodzenie. Koordynator ma ½ etatu, czyli 9 

godzin tygodniowo. Otrzymał przed sesją pismo, w którym wymieniono główne zadania koordynatora. 

Przeczytał je. Zaznaczył, że nie jest przekonany w 100%, że na taką działalność potrzeba aż ½ etatu za 

31.000 zł. Uważa, że Rada nie musi uchwały podejmować na tej sesji, zaznaczył też, że nie jest przeciw, 

ale chciałby przed głosowaniem mieć więcej informacji. Proponował zaprosić na komisję dyrektor ZS Nr 

3 i koordynatora ze szczegółowymi informacjami nt. tej działalności. Na komisji radni byli zaskoczeni, że 

te środki idą tylko i wyłącznie na płace.  
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Starosta Grzegorz Napiwodzki poprosił Kierownik Wydziału Oświaty, Promocji, Rozwoju i 

Zarządzania Kryzysowego - p. Jolantę Tymińską o przedstawienie krótkiej historii powstania Miasteczka 

Ruchu Drogowego. Pewne decyzje podjęto wcześniej, a my realizujemy to, co zostało ustalone. 

p. Jolanta Tymińska powiedziała, że sprawa BRD rozpoczęła się w 2007 r. Na wniosek Starostwa 

Powiatowego w Nidzicy i WORD-u w Olsztynie doszło do spotkań, w ramach których miało powstać 

Miasteczko Ruchu Drogowego przy Starostwie. Nie powstało przy naszej placówce, WORD wybrał ZS 

Nr 3. Powiat Nidzicki zadeklarował, że będzie partycypować w kosztach zatrudnienia koordynatora, w 

ramach dużego projektu. WORD w Olsztynie wyposażył BRD w znaki i przekazał pomoce dydaktyczne 

do prowadzenia zajęć. Można było finansować tylko i wyłącznie wynagrodzenie koordynatora w 

wysokości pół etatu. Wszelkie inne działania, czyli nagrody były sponsorowane przez firmy zewnętrzne. 

W pierwotnym założeniu BRD miało być pod patronatem Powiatu Nidzickiego. Niestety została wybrana 

szkoła gminna, dlatego zostało podpisane porozumienie między Gminą Nidzica, ZS Nr 3 i WORD-em w 

Olsztynie. My tylko możemy partycypować w kosztach. Dodała, że w ramach BRD co roku w 

Miasteczku Ruchu Drogowego odbywają się zawody motoryzacyjne, w których uczestniczą nasi 

uczniowie. 

Więcej uwag i pytań nie było. 

Przewodniczący Rady – Jacek Kosmala stwierdził, że zgodnie z przegłosowanym porządkiem 

obrad Rada musi zagłosować nad projektem uchwały.  

Radni podjęli uchwałę Nr XXXVI/246/2014 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Gminy Nidzica stosunkiem głosów: 12- „ za”, 2 – „ wstrzymujące się”, która stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10. 2) 

p. Iwona Urbanowicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 

najem pomieszczeń o pow. 46,50 m
2
 stanowiących własność Powiatu Nidzickiego, będących w trwałym 

zarządzie Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy.  

Uwag i pytań nie było. 

Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XXXVI/247/2014 w sprawie wyrażenia zgody na 

oddanie w najem pomieszczeń o pow. 46,50 m
2
 stanowiących własność Powiatu Nidzickiego, 

będących w trwałym zarządzie Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy, która stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10. 3) 

p. Iwona Urbanowicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaży 

na rzecz Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym Koła w Nidzicy lokalu 

użytkowego stanowiącego własność Powiatu Nidzickiego. Poinformowała, że w/w projekt uchwały był 

szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji. Sprzedaż będzie możliwa z zastosowaniem  

99% bonifikaty od ceny ustalonej w oparciu o opinię rzeczoznawcy majątkowego. 

Radny Krzysztof Skurczyński zaznaczył, że ma kilka zastrzeżeń do w/w projektu uchwały. Mówił 

o tym na komisji, na sesji oraz w dniu 28 stycznia. Jest dużo niewiadomych, konflikt interesów w uchwale. 

Uchwałę tę zaskarży i będzie jej przeciwny.  

Radny Paweł Bukowski zadał pytanie sołtysowi wsi Napiwoda, czy jako organ reprezentujący 

samorząd lokalny wykonał wszystkie niezbędne działania w celu osiągnięcia informacji, czy mieszkańcy 

wsi Napiwoda są za przekazaniem tego ośrodka.   

Sołtys wsi Napiwoda poinformował, że na posiedzeniu Rady Sołeckiej wsi Napiwoda została 

podjęta decyzja o sprzedaży ośrodka zdrowia. Jednak kilka dni wcześniej p. Sołtys odwiedzał 

mieszkańców swojej wsi by dowiedzieć się, jakie jest ich zdanie w tej sprawie. Temat tego wcześniej był o 

użyczeniu, większość była za użyczeniem, 16 osób – przeciwnych. Starał się być w każdym mieszkaniu, u 

każdego mieszkańca, ale nie wszyscy byli. W większości byłem wszędzie- stwierdził. Rada była cała „za” 

przekazaniem.   
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Radny Krzysztof Skurczyński nawiązał do pisma z dnia 10 czerwca Rady Sołeckiej, podpisanego 

przez: Kowalskiego Jana, Pepłowską Zuzannę, Małeckiego Stanisława, które zostało skierowane do 

Starosty Nidzickiego i Rady Powiatu. W piśmie została zawarta prośba Sołtysa do Dyrektor ZOZ o 

znalezienie lekarza co najmniej na trzy dni w ciągu tygodnia. Prośbę uzasadniano tym ,że w Napiwodzie 

jest dużo starszych ludzi, którzy nie mają dojazdu do Nidzicy, nie ma autobusów. W dniu 18 stycznia p. 

Dyrektor ZOZ odpowiedziała na pismo Sołectwa wsi Napiwoda. Napisała, że pacjent jest najważniejszy i 

postara się zrobić wszystko, by znaleźć lekarza. Poprosił p. Sołtysa by ustosunkował się do tego pisma.             

W czerwcu decydował się, spotykając się w bibliotece z Radą Sołecką, a w grudniu zmienił zdanie.  

Sołtys wsi Napiwoda powiedział, że nie zmienił zdania. Trzeba przeczytać to, co napisano w 

uchwale. Rada Sołecka zgadza się na sprzedaż budynku pod warunkiem, że pomieszczenia, w których 

funkcjonał lekarz rodzinny zostaną wyremontowane, wyposażone i udostępnione dla mieszkańców 

Napiwody. Jeśli tak nie będzie zrobione, to nie mamy żadnych szans na lekarza. Chodziłem osobiście do 

każdego lekarza, który w Nidzicy prowadzi działalność. Żaden się nie zgodził, żeby w Napiwodzie przyjąć 

choćby godzinę, czy dwie. Jak będzie budynek stał, to będzie niszczał, a lekarza nie mamy szans żadnego 

znaleźć. Jest za mało mieszkańców, nikt nie przyjdzie. Pod warunkiem, że Stowarzyszenie udostępni 

pomieszczenia, to mamy jakąś szansę, może niewielką, ale mamy. 

Radny Zdzisław Napiórkowski poparł sołtysa wsi Napiwoda. Dyskutowaliśmy o tym już tyle razy. 

Stwierdził, że należy zakończyć dyskusję na ten temat i przejść do głosowania projektu uchwały.  

p. Leszek Śpiewak poprosił o przeczytanie treści projektu uchwały.  

Radny Ryszard Kumelski powtórzył, że p. Dyrektor ZOZ zadeklarowała pomoc w pozyskaniu 

lekarza rodzinnego jednak stwierdził, że nie jest to zadaniem ZOZ. Inna jednostka samorządowa powinna 

się tym zająć. 

Radny Waldemar Słupski zwrócił się do radnego Krzysztofa Skurzyńskiego z zapytaniem czy 

podejmował jakieś działania, prowadził rozmowy z lekarzami, żeby pozyskać lekarza dla mieszkańców 

Napiwody. 

Radny Zdzisław Napiórkowski złożył formalny wniosek o zamknięcie dyskusji nad tym projektem 

uchwały i przejście do głosowania. 

Radny Waldemar Słupski zaznaczył, że chce usłyszeć odpowiedź na pytanie zadane p. 

Skurczyńskiemu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wszelkie odpowiedzi udzielone zostaną w punkcie 11 i 

przeszedł do głosowania nad wnioskiem p. Napiórkowskiego o zamknięcie dyskusji. 

Radni przegłosowali formalny wniosek dotyczący zamknięcia dyskusji nad projektem 

uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaży na rzecz Polskiego Stowarzyszenia na 

Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym Koła w Nidzicy lokalu użytkowego stanowiącego 

własność Powiatu Nidzickiego stosunkiem głosów: 13 -  „ za”, 1- „ wstrzymujący się”.  

Przewodniczący Rady Powiatu p. Jacek Kosmala przedstawił treść uchwały w sprawie udzielenia 

bonifikaty przy sprzedaży na rzecz Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem 

Umysłowym Koła w Nidzicy lokalu użytkowego stanowiącego własność Powiatu Nidzickiego.  

Radni podjęli uchwałę Nr XXXVI/248/2014 w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaży 

na rzecz Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym Koła w Nidzicy 

lokalu użytkowego stanowiącego własność Powiatu Nidzickiego stosunkiem głosów: 13 -  „ za”, 1- „ 

przeciw”,  która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10. 4) 

Przewodniczący Rady Powiatu p. Jacek Kosmala przedstawił projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Nidzickiego. Dodał, że w/w projekt uchwały na wspólnym 

posiedzeniu komisji uznano skargę za bezzasadną.  

Radny Ryszard Kumelski zaznaczył, że otrzymali radni to pismo, ale nie można było go odczytać. 

Wspierali się opiniami radnych z Gminy Janowiec Kościelny, bo znają środowisko. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy odczytać uzasadnienie do uchwały. 

Nie zgłoszono takiej potrzeby. 
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Starosta p. Grzegorz Napiwodzki uzupełnił, że skarga dotyczy nie zgadzania się z prowadzonymi 

pracami geodezyjnymi.  

Więcej uwag i pytań nie było. 

Radni podjęli jednogłośnie uchwałę Nr XXXVI/249/2014 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Starosty Nidzickiego, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 Ad. 11. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział na pytanie Radnego Krzysztofa Skurczyńskiego 

dotyczące ogrodzenia boiska przy Zespole Szkół Ogólnokształcących. Jak radny zauważył, na obiekcie 

trwa remont i w jego trakcie boisko nie będzie eksploatowane.  

Następnie odniósł się do propozycji Radnego Ryszarda Kumelskiego w sprawie remontu 

przybudówki znajdującej się przy sali gimnastycznej. Pan Starosta poinformował, że rozważają wykonanie 

kompleksowego remontu, wraz z małą salą. Rozmawiano o tym na Zarządzie. 

Dalej odpowiedział na pytanie w sprawie pełnienia przez p. Skwarskiego funkcji dyrektora ZDZ  

Stwierdził, że p. Skwarski pełni tę funkcję już bardzo długo. Prawo na to pozwala. Jeśli chodzi o konflikt 

interesów, to dzięki temu udało się zahamować w sposób konkretny odpływ uczniów z naszych szkół do 

ZDZ. Jest to tak potężny zakład, że w pewnym momencie odpływ w 2012/13 byłby na poziomie 40-50, a 

nawet 60 uczniów. Dzięki temu, że jest taki szczególny układ, udało się ustalić płaszczyznę wzajemnej 

współpracy, jest w tej szkole tylko 20 uczniów. ZDZ zamierzał uruchomić nawet 19 zawodów.  

Radny Krzysztof Skurczyński powiedział, że w kwestii swoich pytań odnośnie ZOZ, chciałby 

spotkać się z p. Dyrektor ZOZ i porozmawiać, jeśli dyrektor się zgodzi. 

Starosta p. Grzegorz Napiwodzki zwrócił się do Radnego Krzysztofa Skurczyńskiego, jako osoby 

najczęściej zadającej pytania o sprawy ZOZ, czy przedstawiającej nieprawidłowości. Ze względu na to, iż 

zależy wszystkim na jakości usług szpitala, prosił p. Skurczyńskiego o zgłaszanie wszelkich spraw 

bezpośrednio do dyr. ZOZ. Można wówczas na bieżąco coś poprawić, jeśli dyr. natychmiast będzie miała 

informację. Prosił, aby nie czekać do sesji, bo czas ucieka, tylko natychmiast zgłaszać sprawy i poprawiać. 

Dyrektor oczekuje sygnałów. W ZOZ pracują tylko ludzie.  

p. Dyrektor ZOZ przyjęła propozycję p. Skurczyńskiego. Następnie przedstawiła swojego Zastępcę 

do spraw lecznictwa - doktora Andrzeja Pobieżyńskiego. Powiedziała, że wraz p. doktorem będzie 

rozwiązywać sprawy związane z ZOZ-em i będzie starała się odpowiadać na wszelkie pytania dość 

szczegółowo.  

Radny Stanisław Rabczyński powiedział, że chciałby wiedzieć, co dzieje się w ZOZ. Dobrze się 

stało, że p. Dyrektor zgodziła się na spotkanie w cztery oczy, jednakże takiego typu problemy należałoby 

rozwiązywać na sesji. Następnie powiedział, że kilka lat temu pracowano nad tym by zbilansować i spłacić 

zaciągnięty kredyt na szpital w Nidzicy. Dodał, że dzięki ciężkiej pracy pani Dyrektor ZOZ została 

spłacona należność. Radny nawiązał do słów Starosty p. Grzegorza Napiwodzkiego, który na ostatniej sesji 

powiedział, że szpital jest na nowym etapie. Uważa, że należy zastanowić się jakie dalsze podjąć działania. 

Sesyjne posiedzenia są odpowiednim czasem by odpowiedzieć sobie na w/w pytanie. Skargi 

przedstawiane przez Radnego Krzysztofa Skurzyńskiego źle wpływają na wizerunek szpitala w Nidzicy          

i lekarzy. Takie skargi nie służą szpitalowi i lekarzom. Przez takie działania szpital traci również pacjentów. 

Duża liczba mieszkańców gminy Kozłowo leczy się w szpitalu w Działdowie, a mieszkańcy gminy 

Janowiec Kościelny w Mławie. Dodał, że nie wierzy by w szpitalu były łamane procedury. Na koniec 

dodał, że przygotuje wniosek dotyczący działań, jakie należałoby podjąć w ZOZ.  

Radny Robert Radzymiński sprostował słowa Radnego Stanisława Rabczyńskiego. Powiedział, że  

nie słyszał, aby mieszkańcy gminy Janowiec Kościelny leczyli się w Mławie, na terenie naszego powiatu 

są leczeni. Natomiast część pacjentów z Gminy Nidzica została przeniesiona do Szczytna. 

 

Starosta p. Grzegorz Napiwodzki powiedział, że sytuacja szpitala jest dość dobra więc nie należy 

się obawiać. Gdyby szpital był zadłużony, to prawo obligowałoby nas do jego przekształcenia. Społeczna 

Rada ZOZ podjęła decyzję o poprawieniu jakości świadczonych usług w szpitalu. Nie unikniemy błędów, 

bo w szpitalu pracują ludzie, ale postaramy się, żeby było ich jak najmniej. Następnie poinformował, że 
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odbyły się dwa spotkania z pracownikami szpitala w Działdowie. Dodał, że relacje uległy zmianie, a to 

wpłynie na poprawienie jakości świadczonych usług. Mamy zapewnienie, że jest i będzie dalej 

współpraca.   

Później p. Starosta odpowiedział na pytanie Radnego Zdzisława Napiórkowskiego w sprawie 

przejazdu kolejowego. Przypomniał, że w maju został złożony wniosek o remont przejazdu. W szybkim 

czasie była odpowiedź, że wykonana będzie gruntowna przebudowa w I półroczu 2014 r. Koszt zadania to 

ponad 400.000 zł.  

Następnie p. Starosta odpowiedział na wniosek o umożliwienie udzielania darmowych porad przez 

Radcę Prawnego mieszkańcom Powiatu Nidzickiego. Powiedział, że takie usługi już były praktykowane. 

Porad prawnych udzielali studenci prawa w ramach praktyk. Cieszyły się dużym zainteresowaniem. 

Starosta widzi taką potrzebę, jednakże Radca Prawny udziela porad prawnych w Starostwie, zgodnie z 

umową, jeden raz w tygodniu. Dodał, że mecenas udziela porad pracownikom Starostwa i jednostkom 

podległym, które zgłoszą się z prośbą o udzielenie porady. Jest jednak tak wykorzystany, że nie widzi 

możliwości rozszerzenia jego obowiązków.  

Dalej Starosta odpowiedział na pytanie Radnego Pawła Bukowskiego odnośnie boiska, że nie 

będzie możliwości przekształcenia zimą obiektu na lodowisko.  

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg - p. Jacek Dłuski odpowiedział na pytanie Radnego 

Ryszarda Kumelskiego dotyczące wyjazdu z parkingu przy „ Biedronce”. Powiedział, że na jego wniosek 

odbyło się spotkanie, w którym uczestniczył Kierownik Wydziału Ruchu Drogowego, Przewodniczący 

Rady Powiatu i p. Dłuski. Policja nie widzi zagrożenia w tym miejscu. Jednak wspólnie znaleziono 

rozwiązanie. Podczas budowy przejścia dla pieszych zostanie dokonana blokada dwóch lub trzech miejsc 

parkingowych co zwiększy przestrzeń i widoczność będzie polepszona.  

Radny Ryszard Kumelski wyraził zadowolenie z przedstawionego przez p. Jacka Dłuskiego 

pomysłu.  

Przewodniczący Rady Powiatu p. Jacek Kosmala odniósł się do wystąpień Radnego Krzysztofa 

Skurczyńskiego dotyczących działalności ZOZ. Poprosił, by konsekwentnie trzymać się ustalonych zasad.  

Jeśli pojawiają się problemy, to natychmiast informować o nich dyr. ZOZ, a dopiero potem, jeśli nie będzie 

odpowiedniej reakcji - mówić o tym na sesji. 

 

Ad. 12. 

Radny Edward Rozmus powiedział, że niedawno w lokalnej gazecie przeczytał artykuł, z którego 

dowiedział się, że w lutym rozpocznie się przebudowa drogi Działdowo- Lidzbark Welski. Na remont w 

Nidzicy nie ma. Powinniśmy zareagować i wyrazić opinię w sprawie pracy Urzędu Marszałkowskiego. 

Poprosił Przewodniczących Rad Gminy i Powiatu, by zapytali, jak można tak zrobić, pominąć nas. Sprawą  

trzeba się zainteresować. Należy wspólnie z Gminą Nidzica napisać stanowisko do Marszałka 

Województwa Warmińsko- Mazurskiego, by wytłumaczył zaistniałą sytuację i zadeklarował, że dojdzie 

do przebudowy drogi na odcinku Nidzica- Działdowo. 

Radny Ryszard Kumelski powiedział, że winę za nie realizowane zadanie ponoszą wszyscy. 

Jednak powinniśmy robić wszystko, by doprowadzić do przebudowy drogi na odcinku Działdowo- 

Nidzica, zanim się skończy budżet unijny. Następnie podziękował p. Ewie Gałce za szybką interwencję w 

sprawie, jaką radny przedstawił 2 dni temu na posiedzeniu wspólnej komisji. Rodzice i dziecko są 

zadowoleni. Zgłosił temat i cieszy się, że władza reaguje.  Na koniec wyraził prośbę do Przewodniczącego 

Rady Powiatu o umożliwienie spotkań co czwartek na sali gimnastycznej. 

Przewodniczący Rady Powiatu p. Jacek Kosmala odpowiedział, że ma już zapewnienie dyrektora. 

Radny Zdzisław Napiórkowski poparł Radnego Edwarda Rozmusa. Uważa, że należy podjąć 

wspólne stanowisko Rad, wystosować je do urzędu marszałkowskiego i opublikować w prasie w formie 

protestu.  

Przewodniczący Rady Powiatu p. Jacek Kosmala poinformował, że 4 lutego wraz z p. Starostą 

będzie na konferencji u Marszałka Województwa Warmińsko- Mazurskiego. Postarają umówić się na 

spotkanie.   
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Radny Waldemar Słupski nawiązał do szpitala w Nidzicy i działalności p. Dyrektor ZOZ. 

Powiedział, że p. Dyrektor dokonała wielkich zmian w szpitalu i cały czas widać postępy. Często był 

pacjentem, widział zmiany na bieżąco. Wiadomo, że odbywały się one kosztem personelu. Wtedy nikt nie 

krytykował działalności ZOZ. Zastanawia się dlaczego dopiero teraz gdy p. Dyrektor osiągnęła wysoki 

poziom jakości świadczonych usług, nowoczesny sprzęt – karetki, wyposażenie oddziału dziecięcego,  

dochodzi do krytyki jej działalności. Na koniec powiedział, że nie należy dyrektor narzucać swoich 

pomysłów, ale pozwolić jej działać samodzielnie, bo robi wszystko, żeby szpital się rozwijał. Jej pomysły  i 

inwestycje to strzał w dziesiątkę i jak sądzi pozwoli na zwiększenie zatrudnienia w szpitalu. 

Rany Ryszard Kumelski stwierdził, że radny jest po to, żeby przekazywać sygnały do organu 

prowadzącego, czy dyrektor ZOZ. Jedni chwalą, drudzy ganią. Jeśli będą negatywne opinie, to albo 

zgłaszamy je do Starosty albo do dyr. ZOZ. Wierzy w dobrą wolę dyrektor. W każdej instytucji jednak 

zdarzają się faule, o których dyrektor może nie wiedzieć. Na jakiejś komisji proponuje poprosić dyrektor 

ZOZ o wyjaśnienie wg ustawy o ratownictwie medycznym funkcjonowania systemu ratownictwa, bo są 

karetki jeżdżące w systemie, a są też takie, które jeżdżą na usługach szpitala. System nie jest wygodny. 

Należy wyżej zgłaszać o tym wnioski. Ludzie o tym nie wiedzą i narzekają. Dodał też, że nie jest w gestii 

dyrektora ZOZ znalezienie lekarza dla mieszkańców Napiwody, może tylko w tym pomagać. 

p. Leszek Śpiewak odniósł się do treści uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaży na 

rzecz Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym Koła w Nidzicy lokalu 

użytkowego stanowiącego własność Powiatu Nidzickiego. Powiedział, że w uchwale nie ma zapisu, że 

budynek ma być przeznaczony na cele zdrowotne. Mieszkańcy Napiwody powinni mieć poczucie 

bezpieczeństwa.  

Starosta p. Grzegorz Napiwodzki powiedział, że w/w zapis będzie zawarty w akcie notarialnym, 

przy sprzedaży.  

Przewodniczący Rady Powiatu p. Jacek Kosmala powiedział, że intencją tej uchwały było 

udzielenie bonifikaty. Natomiast każdy radny ma obowiązek dbać o interes lokatora zamieszkującego 

część budynku, jak również dbać o interes mieszkańców Napiwody.  

 Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Powiatu – p. Jacek Kosmala o godz. 

15:20 zamknął obrady XXXVI sesji Rady Powiatu w Nidzicy. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:  

  


